
  

Aquariumvereniging Minor 

....dé plek voor iedere natuurliefhebber! 

 

De Minor 

Maart 2024 
De onderwerpen in deze uitgave: 

 Voorwoord voorzitter 

 Overlijden Willem Wessel 

 Lezing Labyrinthvissen 

 Ons clubaquarium door Jan Kempe 

 

Kreeft 28 - 7891 TP Klazienaveen - tel. 06-47660794 

info@aquarium-minor.nl – www.aquarium-minor.nl 

 

 

 



Bestuurssamenstelling  
Het bestuur van Aquariumvereniging Minor bestaat uit: 

 

Peter Kluitenberg voorzitter   06-22960591 

Toon Akkermans secretaris a.i.   06-55533974 

Fokko Boelens penningmeester  06-42523656 

Andries Bijkerk vice-penningmeester  06-55121449 

Marc Jansen  bestuurslid   06-12592044 

Jan Kempe  bestuurslid   06-54738811 

     

Overige taken  

Beheerder clubgebouw: Fokko Boelens  

Contactpersoon clubgebouw: Peter Kluitenberg  

Beheerder website: Peter Kluitenberg  

 

E-mail / website: 
info@aquarium-minor.nl                             

www.aquarium-minor.nl 

  

Adresgegevens clubgebouw   
 

Kreeft 28, 7891 TP Klazienaveen, tel. 06-47660794. 

Clubavonden   
 

Op de 2e dinsdag van de maand van 19.30 tot plm. 22.00 uur is het 

clubgebouw open. Op deze avonden komt het wel en wee van de 

aquarium- en vijverhobby aan de orde. De ene keer komt een ter zake 

deskundige spreken, een andere keer is er een doe-avond. In juli en 

augustus is er geen clubavond. Het  clubgebouw is na berichtgeving 

soms ook open op de laatste donderdagavond van de maand en 

zaterdagmiddag. Op donderdagavond van 19.30 tot 21 uur en op 

zaterdagmiddag van 14.30 uur tot 17.00 uur. Er zijn dan altijd leden van 

de vereniging aanwezig die hun kennis en ervaringen graag met 

anderen delen.  

Loop gerust een keer binnen voor een gezellig aquariumpraatje.  

mailto:info@aquarium-minor.nl
http://www.aquarium-minor.nl/


Voorwoord voorzitter   
 

Deze Minor staat deels in het teken van 

het nieuwe jaar waarin wij toch proberen 

om Minor weer een beetje meer op de 

kaart te zetten, qua lezingen en activiteiten. Ook willen wij al nieuw 

bestuur van Minor proberen om ons stinkende best te doen om de 

clubkas op te krikken met allerlei nevenactiviteiten. Maar dit kunnen 

wij natuurlijk niet zonder de steun van AL ONZE LEDEN…. En ja 

niet de 10-12 leden die altijd aanwezig zijn op de contactavonden, 

maar de de andere leden. 

Komende contactavond hebben wij een zeer interessante lezing 

over LABYRINTH VISSEN door Henk Grundmeijer. Dus ik zou 

zeggen komt in grote getale, u mag gerust een buurman of 

buurvrouw of vriend meenemen naar deze lezing. Hoe meer zielen, 

hoe meer vreugd. 

Ook nog een minder prettige mededeling, de laatste maanden zijn 

er nog al een paar leden van onze vereniging ontvallen, nu ook 

weer. Willem Wessel was lid van Minor sinds 2015. Hij was ook 

altijd aanwezig tijdens het kaarten op de maandagavond. Wij 

wensen familie veel sterkte toe in de komende tijd. 

Verder tijdens het schrijven van dit voorwoord hebben wij als nieuw 

bestuur onze tweede vergadering achter de rug en hebben besloten 

om onze verkoopruimte op te ruimen. Bakken leeg te maken en 

verder geen verkoop van vissen meer te doen. De animo daarvoor 

was te gering om e.e.a. kostendekkend te maken. 

Wij laten wel drie bakken stand-bye staan, indien een lid van Minor 

problemen thuis heeft met zijn aquarium. Dan kan er tijdelijk gebruik 

van gemaakt worden. Met nadruk op tijdelijk, want we gaan niet 

meer opvang worden van allerlei overtallige vissen en van vissen 

die opgeruimde worden bij kennissen of vrienden van leden. 

Daarvoor zijn de bakken niet meer beschikbaar. Men moet daarvoor 

dan maar een andere oplossing gaan zoeken. Een tip: bel Jumper 

of Pets Place op of die er eventueel interesse in hebben. 

 

Uw voorzitter 



 

 



 



 
 

 



Lezing labyrinthvissen 
 
Op dinsdag 12 maart staat onze vereniging in het teken van 

labyrinthvissen. Henk Grundmeijer komt dan uitgebreid vertellen 

over deze kleurrijke en boeiende vissenfamilie. Een aantal jaren 

geleden was Henk al eens bij ons te gast, maar op ons verzoek 

komt hij graag nog een keer. Zijn presentatie heeft hij inmiddels 

aangepast met nieuwe ervaringen. 

 

Henk is een rasechte kweker. In de afgelopen 40 jaar kweekte hij 

tientallen soorten labyrintvissen. Daarvan maakte hij een groot 

aantal foto’s en zijn presentatie bevat dan ook veel uniek 

beeldmateriaal. Voor wie een voorproefje wil: Henk is hij op 

Facebook te volgen onder de naam Hendra Albimarginata. 

 

Onze spreker publiceerde twee keer in Het Aquarium over het 

kweken met chocolade goerami’s. Bij deze bijzondere vissen zal hij 

dan ook wat uitgebreider stilstaan. Vooral ook omdat er nieuws is 

over deze mysterieuze labyrinthvis. 

 

Verder voert de reis langs diverse soorten wilde betta’s, goerami’s 

en andere vertegenwoordigers van deze grote vissenfamilie. 

De lezing begint om 20.00 uur en wordt natuurlijk gehouden in ons 

eigen clubgebouw aan De Kreeft 28, in Klazienaveen. 

 

JAARAGENDA 
 

Maart:  Lezing labyrinthvissen door Henk Grundmeijer 

April:  Marc Jansen die uitleg geeft over de keurwijzer 

Mei:  PUB-quiz door Toon Akkermans 

Juni:  BBQ voor leden met aanhang 

Juli-Aug: Zomerstop c.q. vakantie 

September: Lezing Erik Bloeming onder voorbehoud 

Oktober: Lezing Gerrit Potze (killyvissen) onder voorbehoud 

November: Nog nader te bepalen 

December: Uitslag huiskeuring verzorgd door Marc Jansen 

Jan. 2025: Nieuwjaarsreceptie 

Febr. 2025: Jaarvergadering 



 

 



Het Minor vereniging aquarium 

deel 2                                                  4 maart 2024 

 

Zoals in deel 1 te lezen is het club aquarium omgebouwd naar een 

Congo/West Afrika aquarium. Begin januari werden door Fokko de 

eerste door Marc Jansen (Tropical life center) gesponsorde vissen 

in het aquarium losgelaten. De 8 al aanwezige kongozalmen 

werden aangevuld tot een totaal van 20 stuks. Ook werden er maar 

liefst 20 stuks Epiplatys Dageti in het aquarium geïntroduceerd. 

Enkele weken later zou Marc de Rode Acara en de Pelvicachromis  

taeniatus  molive  aanleveren. Natuurlijk hadden we in de eerste 

weken last van bruine alg wat een bekend verschijnsel is in een 

nieuw ingerichte bak. Maar nog erger... Half januari zag ik ook de 

eerste verschijnselen van blauwe alg.  

 

Dit lijkt mij tegenwoordig veel meer voor te 

komen als vroeger en het probleem is dat 

het enige medicijn wat hier goed tegen 

werkte niet meer mag worden verkocht 

omdat hier antibiotica in zat. Dus eerst het 

nieuwe medicijn bio exit blue van easy life 

gedurende 3 weken geprobeerd waarbij in 

de laatste week ook het licht werd 

uitgeschakeld en iedere 2 dagen de blauwe 

als door ondergetekende zoveel mogelijk 

werd verwijderd. Het hielp allemaal helemaal 

niets en het werd steeds erger. Gelukkig had 

medebestuurslid Andries het medicijn wat altijd wel hielp voordat 

dat verboden werd nog ingekocht en we mochten daar wel wat van 

hebben. (Bedankt Andries) Nadat ondergetekende de blauwe alg 

voor de 10e keer zoveel mogelijk had verwijderd en dit medicijn had 

gebruikt ook weer samen met het uitschakelen van de verlichting 

was de blauwe alg na 3 dagen verdwenen. In de volgende dagen 

hebben er nog 2 soorten planten een plek in het aquarium 

gekregen. Namelijk Nymphea zenkeri een lotus soort die ook in 

West-Afrika voorkomt (dit waren stekjes van Andries) en 

Aponogeton Ulvaceus. Begin februari werden de volgende vissen in 

het aquarium geïntroduceerd, de door Marc beloofde 

Pelvicachromis taeniatus molive en de rode Acara.  



 



De (verkeerde soort) Acara is lang 

onderweg geweest… 

 

De Acara is een speciale onder soort 

namelijk Hemichromis lifalili. Deze 

ondersoort is nog veel roder als de 

normale rode Acara. Natuurlijk waren ze 

de eerste dgen nog wat bleekjes maar 

dit zou volgens Marc nog helemaal goed 

komen. Ondertussen zag 

ondergetekende ineens dat de 

Aponogeton werden aangevreten 

waarvan ondergetekende de rode Acara verdacht want sinds deze 

in de bak zaten gebeurde dit.  

 

Langzaam werd ook duidelijk dat de rode Acara twee mannen 

waren waardoor de ene de andere continu door de bak joeg. Verder 

werden ze niet rood maar een soort bruin met heel veel blauwe 

stipjes. Wat bleek, bij Marc was de verkeerde onder soort geleverd 

namelijk de blauwe vorm. Er blijken dus twee kleuren van de 

Hemichromis lifalili te zijn de rode en de blauwe. 

Ondertussen werd er geprobeerd om met een voer apparaat de 

vraat aan de planten te verminderen maar dit was geen succes 

omdat de korrels waar je het apparaat mee moet vullen, niet werden 

gegeten. Omdat we er af en toe 3 dagen niet zijn was dit voer op de 

bodem gaan schimmelen. Dit is door Peter op de kaart avond na het 

kaarten laat in de avond nog afgeheveld. 

 

De aangevreten Aponogeton       De nymphea stekjes van Andries 

 



              

 

De Aponogeton werden onder tussen steeds verder opgevreten dus 

heeft ondergetekende samen met Fokko de twee Acara’s eruit 

gevangen. Dit mede ingegeven omdat het 2 mannen van de 

verkeerde kleurstelling waren. Inmiddels zijn deze vervangen door 

een koppel van de juiste kleur. Verder heeft ondergetekende het 

filter iets anders ingericht omdat er meer water langs als door de 

matten liep. Het gaat nu redelijk met het aquarium.  

De Aponogeton groeien nu goed. De lotus begint aan te slaan. De 

Anubias beginnen zich langzaam van een bovenwater gekweekte, 

naar een onderwater groeiende soort te ontwikkelen. 

De Pelvicachromis 

hebben de halve 

kokosnoot gevonden 

en hebben 

waarschijnlijk eieren.  

Het wachten is nog 

op de waaierhand 

garnalen. Wel 

hebben zich alweer 

aardig wat baard en andere algen ontwikkeld het blijft dus lastig. 

Ondergetekende heeft zich 3 maanden geleden opgegeven om de 

bak opnieuw in te richten en dat is nu echt wel klaar, hij bleek 

ineens ook voor al het onderhoud enz. op te draaien en dat werd te 

gek en was zeker niet de bedoeling. Dus is er nu een onderhoud 

schema opgesteld. Op de jaar vergadering werd aan de leden 

gevraagd wie er wilde helpen met het onderhoud van ONS 

aquarium.  

Het filter opnieuw           Het nieuw 

inrichten                         ingerichte filter                                                                     

 

De juiste rode Acara zijn 

gearriveerd! 

 



Enkele foto’s van de bewoners zoals zij er in de toekomst gaan 

uitzien… 

Foto 1: Epiplatys dageti. Foto 2: Hemichromis lifalili                 

Foto 3: Pelvicachromis taeniatus molive. 

Foto 4: Phenacogrammus interruptus. Foto 5: Atya gabonensis                                           

 

        
 

 
 

Hiervoor hebben zich 2 leden aangemeld waarvoor dank maar dit 

betekent dat de bestuursleden allemaal moeten meedraaien in het 

onderhoud schema en dat is een beetje gek. Het is per slot van 

rekening het aquarium van ons allen.  

Dus het zou leuk zijn als er meer leden zich zouden opgeven om te 

helpen. Je bent maar ongeveer 1 maal in de 6 a 8 weken aan de 

beurt. Ook voor allerlei andere klusjes in ons vereniging gebouw 

zou het leuk zijn als we wat meer vrijwilligers zouden hebben. Dit 

zorgt voor leuke gesprekken over onze hobby en meer samenhang 

in de vereniging.  

Inmiddels zag ondergetekende gisteren 3 maart tot zijn schrik dat 

de stabilisatie strip aan de vooruit over de middelste meter volledig 

los zit. Bak is inmiddels circa 30 jaar oud begreep ik.  Op 4 maart 

hebben Peter, Fokko en ondergetekende als eerste 2 houten stutten 

geplaatst en toen ongeveer de helft van het water uit het aquarium 

gehaald. Hierna de oude kit zo goed en zo kwaad als dat ging zo 

zorgvuldig als mogelijk verwijderd en afgenomen met ontvetter. 

Hierna kit in de spleet gespoten. De spleet tussen vooruit en 

stabiliteit strip was ongeveer 1 cm. Dus de voorruit stond ongeveer 

1 cm. bol. 



 

 



De oude kitrand.           De schoongemaakte en goedgekeurde rand 

 

Half lege bak i.v.m. druk.   Na gedane arbeid is het uitrusten geblazen… 

 

 

 

Toen we de stutten verwijderde kwam de vooruit redelijk terug in de 

juiste positie en was de afstand met daar tussen de kit nog 

ongeveer 3 mm. Nu circa 48 tot 72 uur uitharden en dan kan de bak 

weer langzaam worden gevuld. Hoe dit allemaal voor de planten en 

vissen uit gaat werken is nog de vraag maar we konden niet anders. 

Want dan was het dweilen geworden.  

De bijgeleverde foto’s geven een klein stukje weer van de 

avondturen van de laatste dagen/weken/maanden met ONS 

clubaquarium… 

 

    
 

 

 

Groet en tot snel op een van de clubavonden,  

Jan Kempe 



 



 

 

 

 

 

 

















 


